



【活動主題：2022年新加坡南洋女子中學線上交流（一）】

【活動日期：2022年09月15日16:00-17:00】

【活動地點：北一女中學珠六樓國際會議廳】

【活動報導】

在眾所期待下，第十一屆綠衣使節與新加坡南洋女子中學的第一次線上交流於9月15日拉開序幕。新加坡學伴介紹校史時提及：創始人孫中山先生深信男女平等，認為女性也有權利接受教育，南洋女中因此於1917年建校。北一女中與南洋女中同為歷史悠久的女校，兩校學生也都有廣泛的課外活動選擇，在這次的交流活動中，雙方互相分享彼此的國家文化與校園生活，順利在疫情衝擊下延續兩校深厚的友誼。

聆聽完南洋女中同學介紹學校特色後，緊接著來到分組交流時間。這次各組的分享主題多元，涵蓋國家節慶、食物文化、流行文化、名勝地標和高中生生活，每個會議室都充滿熱烈的討論聲和歡樂的笑聲。南洋女中同學除了在日常上課時使用英文對話，她們也說著一口流利、字正腔圓的中文，因此不同於上次與御茶水高校的線上交流，本次活動全程以中文進行，小組同學交流時少了語言方面的隔閡，能更容易理解對方的想法、拉近彼此間的距離。參與交流活動的使節紛紛表示，即使隔著螢幕仍然能感受到南洋女中同學的溫暖、熱情、活潑開朗與積極投入的態度。

快樂的交流時光不知不覺來到尾聲，同學們仍覺得意猶未盡，依依不捨道別的同時也留下彼此通訊軟體的聯絡方式，最後在主會議室拍攝團體照合影留念，為這次線上交流活動畫下完美的句點。雖然這次的交流時長只有短暫的一小時，但對十一屆使節而言無疑是受益良多，更是一次難忘的共同回憶。參與各類型交流活動就像開啟一扇知識之窗，讓我們得以開拓眼界、培養國際觀，達成與世界接軌的長期目標。

會後，十一屆使節們認識許多來自新加坡的好朋友，我們期待未來疫情好轉時能有面對面的實體交流，也持續跟學伴保持聯繫。第二次與南洋女中的線上交流將於10月27日舉行，屆時除了本校綠衣使節之外，也會開放讓校內非使節的學生共襄盛舉，歡迎對交流活動有高度興趣與意願的同學把握機會報名參加！



▲ 圖 1 雙方師生大合影



▲ 圖 2 參與交流使節與校長合影



【Topic: 2022 Exchange with Nanyang Girls' High School (I)】

【Date: Sep 15, 2022 16:00-17:00】

【Location: Taipei First Girls High School 6F Conference room】

【News Report】

With highly expected, the first online communication between the 11th Student Ambassador and Nanyang Girls' High School (NYGH) was held on September 15th. When introducing the history of their school, a Singaporean student mentioned that the founder, Mr. Sun Yat-sen, believes in equality of men and women and that women also have the right to receive education. As a result, Nanyang Girls' High School was established in 1917. In addition, Taipei First Girls' High School and Nanyang Girls' High School both have a long history, and students own a wide range of extracurricular activities to choose from as well. During the exchange events, the two sides shared each other's national culture and campus life, and successfully survived the impact of the epidemic to continue the friendship.

After listening to the school's features introduced by students from Nanyang Girls' High School, it was time for group interaction. The themes of sharing are diverse, covering national festivals, food culture, pop culture, famous landmarks and school life. Every meeting room was filled with lively discussions and laughter. Students in Nanyang Girls' High School also speak fluent Chinese except talking in English in class. Therefore, the whole event was in Chinese, which made it easier to understand each other's thoughts and narrow the distance among us. Ambassadors participating in the activities conveyed that they had felt full of warmth, passion, and optimism.

Pleasant times flew, and all the attendees still felt reluctant to say goodbye. At the same time, we exchanged contact information with each other, and took a group picture as a perfect ending to this online event. Although there was only an hour short, it is undoubtedly impressive and unforgettable for the 11th Student Ambassador. Taking part in various exchange activities is like opening windows of knowledge, allowing us to broaden our horizons, cultivate an international outlook, and achieve a long-term goal of connecting with the world.

After the meeting, the 11th Student Ambassador has met many good friends from Singapore. The second online meeting with Nanyang Girls' High School will be held on October 27, when apart from the ambassadors, other students are welcomed to join. Students who are extremely interested and willing to participate in the exchange activities are welcome to seize the opportunity to sign up for this upcoming event.

